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Protokół Nr V/2017 
z XXX Sesji Rady Gminy Nowe Miasto Lubawskie 

 

 Sesja odbyła się w dniu 29 maja 2017 roku, w sali sesyjnej Urzędu Gminy w 
Mszanowie. 

O godzinie 9:00 Przewodniczący Rady Zbigniew Wiśniewski otworzył obrady XXX Sesji 
Rady Gminy. Na podstawie listy obecności stwierdził, że w Sesji uczestniczy 12 radnych, co 
wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób, stanowi odpowiednie quorum do 
podejmowania prawomocnych uchwał.    
Nieobecni: Anna Dymowska, Krzysztof Dembiński i Andrzej Pieńczewski. 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 
Sesja trwała do godziny 12:20.  
 
Spoza członków Rady udział wzięli: 
- Wójt Tomasz Waruszewski 
- Sekretarz Gminy Agnieszka Paturalska-Miehlau 
- Skarbnik Gminy Joanna Artuszewska 
- radca prawny Zbigniew Drzystek  
- radni Powiatu Nowomiejskiego: Barbara Grzywacz i Marcin Buliński 
- Prezes Zakładu Usług Komunalnych sp. z o.o. w Mszanowie Leszek Moczadło 
 Lista osób zaproszonych stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 
- sołtysi wymienieni w załączniku nr 3 do protokołu 
- Dyrektor Społecznej Szkoły Podstawowej im. Janusza Korczaka w Tylicach Ewa Wodara 
- Jarosław Roszkowski trener oraz Dryżyna Piłkarska Społecznej Szkoły Podstawowej w 
Tylicach w składzie jak w załączniku nr 4 do niniejszego protokołu. 
 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie i stwierdzenie quorum. 
2. Zgłaszanie zmian do porządku obrad. 
3. Wybór sekretarza obrad. 
4. Przyjęcie protokołu z XXIX Sesji Rady Gminy. 
5. Informacja o działalności Wójta w okresie międzysesyjnym 

     a) wręczenie gratulacji uczniom Społecznej Szkoły Podstawowej im. J. Korczaka w 
Tylicach. 

6. Zapytania i wnioski. 
7. Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Nowe Miasto Lubawskie za rok 2016 

a) wystąpienie Wójta Gminy, 
b) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłożonym przez Wójta Gminy Nowe 

Miasto Lubawskie sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Nowe Miasto Lubawskie 
za 2016 rok, 

c) opinia Komisji Rewizyjnej o wykonaniu budżetu Gminy za 2016 r. 
d) dyskusja nad sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy za 2016r.  
e) podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 

2016r.  
f) przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium Wójtowi,  
g) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wniosku Komisji 

Rewizyjnej o udzielenie absolutorium,  
h) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy za 2016r.  

8. Sprawozdanie z realizacji Programu Współpracy Gminy Nowe Miasto Lubawskie z 
organizacjami pozarządowymi i innymi uprawnionymi podmiotami prowadzącymi 
działalność pożytku publicznego w 2016 roku. 
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9. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie Gminy na rok 2017.  
10. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryfy za pobór wody oraz za odprowadzanie 
ścieków. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad obciążania nieruchomości stanowiących 
własność Gminy Nowe Miasto Lubawskie służebnością przesyłu na rzecz 
przedsiębiorców. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zwolnienia z obowiązku uzyskania zezwolenia na usunięcie 
drzew lub krzewów. 

13. Odpowiedzi na zapytania i wnioski. 
14. Zamknięcie obrad Sesji. 
 

Przebieg obrad: 

Ad 1 
Otwarcie i stwierdzenie quorum. 
Otwarcie i stwierdzenie quorum nastąpiło jak na wstępie niniejszego protokołu. 

 
Ad 2 
Zgłaszanie zmian do porządku obrad. 
Zmian nie zgłoszono. 
 
Ad 3 
Wybór sekretarza obrad. 
Sekretarzem obrad wybrano radnego Grzegorza Turulskiego. 

 
Ad 4 
Przyjęcie protokołu z XXIX Sesji Rady Gminy. 
 
Sekretarz obrad XXIX Sesji radny Józef Karwowski poinformował, że zapoznał się z 
protokołem. Treść protokołu odzwierciedla przebieg obrad i wnioskował o jego przyjęcie. 
Do protokołu nie wniesiono uwag. 
Rada Gminy w głosowaniu jednogłośnie przyjęła protokół z obrad XXIX Sesji Rady Gminy. W 
głosowaniu wzięło udział 12 radnych. 

 
Ad 5 
Informacja o działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
Pan Wójt przedłożył sprawozdanie ze swojej pracy oraz podległego Urzędu za okres od 28 
kwietnia do 28 maja 2017r.: 
28.04.2017 
- Pan Wójt uczestniczył w Sesji Rady Gminy. 
- Kierownik Referatu Inwestycji i Rozwoju reprezentował Wójta podczas sadzenia lasu w 
ramach akcji „sadzimy 1000 drzew na minutę” na zaproszenie Nadleśniczego Nadleśnictwa 
Iławy. 
4.05.2017 
- Pan Wójt udał się do Kuratorium Oświaty w celu odebrania upoważnień do bazy Systemu 
Informacji Oświatowej. 
8.05.2017 
- Pan Wójt podpisał umowę na dostawę sprzętu do szkół w ramach projektu „Wyrównanie 
szans uczniów w szkołach w Bratianie i Jamielniku. 
9.05.2017 
- W obecności inspektora ds. ochrony środowiska, rolnictwa i leśnictwa oraz sekretarza 
gminy Pan Wójt spotkał się z lekarzem weterynarii oraz wolontariuszką w celu omówienia 
kwestii związanych z realizacją zadania opieki nad bezdomnymi zwierzętami. 
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- Pan Wójt spotkał się również z nauczycielem ze Szkoły Podstawowej w Gwiździnach w 
celu omówienia organizacji młodzieżowym Spotkań Samorządowych. 
- Spotkał się z przedstawicielem firmy oferującej usługi w zakresie energii elektrycznej. 
10.05.2017 
- W obecności sekretarza gminy spotkał się z Nadleśniczym Nadleśnictwa Iława w celu 
omówienia wspólnej realizacji inwestycji drogowej oraz kwestii podpisania umowy dzierżawy 
części nieruchomości położonej przy drodze krajowej nr 15, na której posadowiony jest 
pomnik dla upamiętnienia ofiar mordu w lesie bratiańskim. 
- Uczestniczył w Zgromadzeniu Związku Gmin Regionu Ostródzko-Iławskiego „Czyste 
Środowisko”. 
12.05.2017 
- Pan Wójt spotkał się z Dyrektorem Agencji Nieruchomości Rolnych w Olsztynie w celu 
omówienia dalszych działań związanych z przejęciem nieruchomości oraz uzyskaniem 
środków na inwestycje gminne na terenach należących wcześniej do Państwowych 
Gospodarstw Rolnych. 
- Wziął udział w organizowanej przez Marszałka Województwa Warmińsko-Mazurskiego 
Inauguracji XIX Warmińsko-Mazurskich Dni Rodziny. 
- Sekretarz Gminy reprezentowała Wójta podczas przekazania nagrody Tesco dla sołectwa 
Lekarty. 
15.05.2017 
- Spotkał się z wykonawcą remontu budynku w wyniku, którego zmieniony zostanie sposób 
użytkowania z gospodarczego na mieszkalny. 
16.05.2017 
- Spotkał się z Panią Barbarą Grzywacz – Radną Powiatu Nowomiejskiego i Panem 
Zbigniewem Wiśniewskim – Przewodniczącym Rady Gminy w celu omówienia organizacji 
sesji czerwcowej, podczas której radni będą decydować o nadaniu imienia skwerowi przy 
budynku Urzędu Gminy, na którym posadowiony jest pomnik Generała Waraksiewicza. 
- Pan Wójt spotkał się z mieszkańcami Bagna w sprawie remontu kotłowni. 
17.05.2017 
- Spotkał się z Radą Sołecką oraz przedstawicielami organizacji pozarządowych działających 
w miejscowości Gryźliny w celu omówienia spraw związanych z organizacją tegorocznych 
dożynek. 
18.05.2017 
- Na zaproszenie Marszałka Województwa wziął udział w XVIII Samorządowym Forum 
Ekologicznym. 
19.05.2017 
- Dyrektor Gminnego Centrum Kultury reprezentował Wójta podczas wręczania nagród 
uczestnikom II Międzyszkolnego Konkursu Poezji śpiewanej dla uczniów gimnazjów oraz 
szkół  ponadgimnazjalnych powiatu nowomiejskiego, zorganizowanego przez Zespół  Szkół 
im. Jana Pawła II w Jamielniku. 
- Kierownik Referatu Oświaty w imieniu Wójta wręczyła nagrody uczestnikom III 
Powiatowego Festiwalu Piosenki Anglojęzycznej organizowanego przez Zespół Szkół im. 
Rodu Działyńskich w Bratianie. 
21.05.2017 
- Wziął udział w Gminnych Zawodach Sportowo-Pożarniczych w Radomnie. 
23.05.2017 
- Inspektor ds. ochrony środowiska, rolnictwa i leśnictwa reprezentowała Wójta podczas 
Powiatowego Happeningu Ekologicznego dla klas I – III zorganizowanego przez Zespół 
Szkół im. Jana Pawła II w Jamielniku. 
24.05.2017 
- Pan Wójt wziął udział w spotkaniu informacyjnym dotyczącym realizacji na terenie naszego 
województwa sieci szerokopasmowego Internetu w zakresie „ostatniej mili”. 
- Kierownik Referatu Oświaty w imieniu Wójta wręczyła nagrody uczestnikom XV 
Powiatowego Konkursu Ortograficznego dla klas I-III, zorganizowanego w Szkole 
Podstawowej w Gwiździnach. 



4 

 

- Zastępca Dyrektora Ośrodka Pomocy Społecznej reprezentowała Wójta na uroczystym 
otwarciu Dziennego Domu Opieki Medycznej. 
25.05.2017 
- Pan Wójt wziął udział w posiedzeniu wspólnym komisji Rady Gminy. 
- Podpisałem umowę na dofinansowanie projektu Rozwój elektronicznej administracji w 
gminie wiejskiej Nowe Miasto Lubawskie. Planowana wartość inwestycji przekracza 800 tys. 
zł, w tym wartość dofinansowania wynosi prawie 700 tys. zł. Przedmiotem projektu jest 
uruchomienie 17 elektronicznych usług publicznych, które będą świadczone przez Urząd 
Gminy. Przede wszystkim mieszkańcy będą mogli realizować zobowiązania podatkowe 
poprzez e-platformę, bez konieczności składania wizyty w urzędzie. Uruchomienie e-usług 
będzie połączone z wdrożeniem oraz modernizacją systemów informatycznych w Urzędzie 
Gminy, modernizacją infrastruktury sprzętowej oraz realizacją szkoleń podnoszących 
kwalifikacje pracowników Urzędu. Na terenie Gminy zostanie uruchomiony także punkt 
potwierdzenia profilu zaufanego ePUAP. Projekt zakłada integrację systemów 
informatycznych oraz wykorzystanie możliwości platformy ePUAP. 
28.05.2017 
- Wziął udział w Pikniku Rodzinnym połączonym z XVII amatorskim Biegiem Tylickim w 
ramach akcji Polska Biega, zorganizowanym przez Społeczną Szkołę Podstawową im. 
Janusza Korczaka w Tylicach. 
- Wziął udział w Pikniku Rodzinnym w Nawrze. 
 
Ponadto w zakresie bieżącej działalności wójt i jego urzędnicy podejmowali następujące 
działania: 
W okresie od 28 kwietnia do 26 maja br. wykonano następujące prace związane z drogami: 
- przeprowadzono równanie dróg w Skarlinie, Radomnie, Pacółtowie oraz na drodze 
Pacółtowo – Gwiździny. Łączna wartość robót wyniosła ponad 6 tysięcy złotych, 
- nawieziono kruszywo na drogę Gryźliny – Jamielnik Studa oraz na drogi w Chroślu, Nawrze 
Szkółce i Nawrze Prengownii – łącznie ok. 500 ton, 
- zamontowano rury odwadniające w pasie drogi gminnej w Chroślu przy boisku sportowym, 
- udrożniono rowy przydrożne na drodze Chrośle – Gryźliny oraz w Gwiździnach, Kaczku i 
Pacółtowie, 
- zdemontowano uszkodzoną i zamontowano nową wiatę przystankową w Nowym Dworze 
Bratiańskim. W pozostałych miejscowościach wiaty zostały umyte. 
- przeprowadzano prace porządkowe na ścieżce pieszo-rowerowej Bratian – Łąki 
Bratiańskie, na Orliku i terenie przyległym, na placach zieleni w Bratianie i na drodze w 
Pacółtowie,  
- przeprowadzono koszenie poboczy, placów zabaw i placów zieleni w Bratianie, 
Gwiździnach, Jamielniku, Pacółtowie, Radomnie, Mszanowie,  Nawrze, Jamielniku i Chroślu,  
- wycięto zakrzaczenia w Pacółtowie. 
Przeprowadzono zamówienia publiczne do 30 tys. euro na przeprowadzenie audytu 
wewnętrznego w Gminie Nowe Miasto Lubawskie i w jednostkach organizacyjnych Gminy. 
Przeprowadzono zamówienia publiczne powyżej 30 tys. euro na dostawę sprzętu 
komputerowego wraz z urządzeniami peryferyjnymi w ramach projektu: Wyrównywanie 
szans uczniów w szkołach w Bratianie i Jamielniku. 

W Gminie Nowe Miasto Lubawskie według stanu na koniec kwietnia 2017 r. było 299 
zarejestrowanych osób bezrobotnych (w tym 193 kobiety), czyli o 46 osób mniej niż według 
stanu na koniec marca 2017 r.,  

W dniu 12 maja odebrano wybudowaną sieć wodociągową na działkach nr 543/1, 
543/18, 543/28 obręb geodezyjny Skarlin z rur PVC o średnicy 110 mm, długości 223 mb. 
Wartość inwestycji to prawie 26 tys. zł. 

Gmina jest w trakcie składania wniosku o dofinansowanie utylizacji azbestu na podstawie 
38 wniosków indywidualnych. Szacowana kwota zadania ok. 75 tyś. 

Przetarg na odbiór odpadów komunalnych z sektora, w którego skład wchodzi m.in. 
gmina Nowe Miasto Lubawskie został rozstrzygnięty. Wygrała firma KOMA OLSZTYN Sp. z 
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o.o. Z nieoficjalnych informacji wynika, że naszą gminę obsługiwać będzie dalej Lubawska 
Spółka Komunalna jako podwykonawca KOMY. 
Zarządzenia wydane w okresie międzysesyjnym: 
- 28.04.2017r. w sprawie zmiany planu finansowego Urzędu Gminy Nowe Miasto Lubawskie 
na 2017 rok oraz zmiany planu finansowego zadań z zakresu administracji rządowej oraz 
innych zadań zleconych Gminie Nowe Miasto Lubawskie odrębnymi ustawami na 2017 rok, 
- 8.05.2017r. w sprawie sprzedaży w drodze przetargu ustnego nieograniczonego 
nieruchomości (dz. nr 216/74 obręb Jamielnik) stanowiącej własność Gminy Nowe Miasto 
Lubawskie, 
- 8.05.2017r. w sprawie upoważnienia Kierownika Referatu Inwestycji i Rozwoju w Urzędzie 
Gminy Nowe Miasto Lubawskie do samodzielnego składania wniosków i pism przed innymi 
organami administracyjnymi w imieniu Wójta, 
- 15.05.2017r. w sprawie wyboru ofert na wykonanie w 2017 roku zadania samorządu Gminy 
Nowe Miasto Lubawskie przez organizacje pozarządowe oraz podmioty wymienione 
w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, 
- 15.05.2017r. w sprawie upoważnienia Sekretarza Gminy oraz Głównego Księgowego do 
podpisywania sprawozdań budżetowych, sprawozdań w zakresie operacji finansowych oraz 
sprawozdań finansowych, 
- 17.05.2017r. w sprawie ustalenia stawki bazowej czynszu za 1 m2 powierzchni użytkowej 
lokali mieszkalnych wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Nowe Miasto 
Lubawskie,  
- 22.05.2017r. w sprawie ogłoszenia konkursów na stanowiska: Dyrektora Zespołu Szkół im. 
Rodu Działyńskich w Bratianie, Dyrektora Szkoły Podstawowej w Skarlinie, Dyrektora Szkoły 
Podstawowej w Radomnie, Dyrektora Szkoły Podstawowej im. ks. Kazimierza 
Wróblewskiego w Gwiździnach. 
 
a) wręczenie gratulacji uczniom Społecznej Szkoły Podstawowej im. J. Korczaka w Tylicach. 
W imieniu władz Gminy Pan Wójt pogratulował dziewczętom ze Społecznej Szkoły 
Podstawowej w Tylicach, które odnoszą niebywałe sukcesy na wielu boiskach w regionie i 
kraju. Dziewczęta biorą udział w 2 turniejach piłki nożnej dziewcząt: „Z podwórka na stadion” 
o puchar Tymbarku, w którym to zajęły I miejsce na szczeblu gminnym, powiatowym i 
wojewódzkim i jako zwycięska drużyna brała udział w finale Mistrzostw Polski. Dziewczęta 
zajęły bardzo wysokie 13 miejsce. Drużyna dziewcząt w piłce nożnej bierze również udział w 
drugim turnieju FIFA „From Schools to Women’s Leage”. W tym turnieju pozostał już tylko 
finał Mistrzostw Polski, który odbędzie się w dniach 5-7 czerwca 2017r. We wszystkich 
rozgrywkach tego turnieju dziewczęta zawsze zajmowały I miejsce. Pan Wójt pogratulował 
również Panu trenerowi oraz Pani Dyrektor.  
 
Pan trener w formie prezentacji medialnej przedstawił osiągnięcia i drogę do sukcesu 
drużyny dziewcząt w piłki nożnej z klas II i III ze Społecznej szkoły Podstawowej w Tylicach. 
Zespół jest trenowany od 2015 roku. Wystąpił w największym turnieju piłkarskim dla dzieci w 
Polsce i w Europie już w 2015 roku, w kategorii U-8 (dzieci z klas o-I). Wtedy odnieśli 
największy sukces w historii powiatu nowomiejskiego, zajęli II miejsce w finale wojewódzkim. 
Zawodniczka z Dryżyny została „królową strzelczyń” tego turnieju. W roku 2016 w kategorii 
U-10 zajęli II miejsce w województwie warmińsko-mazurskim. W roku 2017 drużyna znalazła 
się w finale ogólnopolskim. W pierwszym etapie turnieju spotykają się drużyny na etapie 
gminnym, powiatowym i wojewódzkim. Tylko zwycięska drużyna awansowała do kolejnego 
etapu. W ogólnopolskim finale drużyna z Tylic reprezentowała województwo warmińsko-
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mazurskie i zajęła 13 miejsce. Drużyna zaprezentowała zdobyte puchary. 
 
 
Ad 6 
Zapytania i wnioski. 
 
Radny Przemysław Kotewicz złożył pisemny wniosek do Wójta o przyznanie nagrody 
pieniężnej dla trenera Drużyny Piłkarskiej działającej przy Społecznej Szkole w Tylicach. 
Taki sam wniosek skierował do Starostwa Powiatowego. Odczytał treść. W odniesieniu do 
osiągnięć drużyny piłkarskiej dziewcząt ze Społecznej Szkoły w Tylicach wnioskuję o 
przyznanie nagród pieniężnych w podziękowaniu za sukces, których wydźwięk jest 
ponadlokalny. Nagrody w stosownej wysokości wnioskuję przyznać trenerowi drużyny oraz 
Szkole na dalszy rozwój i wspierania działań drużyny.  
 
Wiceprzewodnicząca Rady Edyta Gorzka pogratulowała trenerowi i drużynie sukcesów. Jest 
Pan przykładem, że bez Karty Nauczyciela można pracować i odnosić wspaniałe sukcesy. 
Przychyliła się do wniosku radnego Kotewicza. 
 
Radny Marek Miecznikowski również pogratulował sukcesów. 
Pan radny zwrócił uwagę, że prace na rowie pod Gryźliny nie zostały dokończone. Zaprosił 
Pana Wójta do Chrośla w celu oględzin. W Chroślu jest jeszcze więcej prac do wykonania. 
Zgłosił potrzebę wykoszenia poboczy. Trawa jest już wysoka. Równanie dróg w Chroślu 
zostało wykonane najwcześniej. Potem padały deszcze i drogi są dziurawe, zwłaszcza wjazd 
do Gryźlin, droga Gryźliny i drogi, które jeszcze nie były równane. Pan radny zgłosił również 
sprawę rozplantowania ziemi naprzeciw świetlicy, najlepiej w tym miejscu gdzie znajduje się. 
Ziemia pozostała z budowy drogi i miała służyć jako budulec drogowy, ale nie nadaje się.  
Byłoby to najlepsze miejsce na plac zabaw, bo przy świetlicy jeżeli jest wynajmowana, to nie 
można korzystać z terenu wokół świetlicy, a więc także z placu zabaw. 
Kolejna sprawa, którą radny zgłosił to przepust przy drodze, co zgłaszał już wcześniej. Prac 
nie wykonano i zalało pole radnego i innego rolnika. Podczas robót na boisku uszkodzone 
zostały dreny odprowadzające wodę z pól. Niestety ułożona tam za wysoko rura nie zdała 
egzaminu. Przepust trzeba głębiej zakopać. Boisko nie ma odwodnienia i w porze 
deszczowej zalega woda. Zdaniem radnego trzeba wykonać rów otwarty.  
 
Radny Przemysław Kotewicz – wnioskował o mechaniczne wykaszanie placu przy szkole 
zaraz za przystankiem w Radomnie. To jest dosyć duża powierzchnia i pracownik szkoły 
ręcznie kosząc nie daje rady. Ponownie prosił o lepszy efekt równania dróg. Radny dalej 
zgłasza zastrzeżenia do naprawy dróg w postaci jak dotychczas. Pan Oelberg na jednej z 
poprzednich sesji zapewniał odnośnie przepustu w Radomnie, że już jest zrobione, a jest 
koniec maja i nie jest wykonane. Te prace nie są trudne do realizacji. Przepust jest na 
drodze, odgałęzienie Radomno- Gryźliny w prawo, w okolicach stawu. Tam woda zalega 
ponad 6 miesięcy i przelewa się przez drogę.  
 
Radny Mirosław Dajos zwrócił uwagę na beczkowozy poruszające się z dużą prędkością po 
drogach publicznych. Uwagę skierował do Prezesa Zakładu Usług Komunalnych. Po 
wyjaśnieniach z Panem Prezesem okazało się, że nie wszystkie te pojazdy należą do ZUK. 
W sobotę między godziną 10, a 11-tą  jadąc do wsi nową drogą radny został dosłownie 
zepchnięty przez beczkowóz. Beczkowóz jechał środkiem drogi nie zachowując żadnej 
ostrożności. Radny uderzył w krawężnik, skrzywił felgę roweru, a kierowca nawet nie 
zatrzymał się. Z Panem Prezesem ustalił, że to nie był pojazd miejscowego zakładu 
komunalnego. Był koloru pomarańczowego. Za pośrednictwem radnych powiatu można by 
policję uczulić na problem poruszania się beczkowozów. Jeżdżą za szybko i środkiem drogi. 
Również mieszkańcy mają złą opinię w tej sprawie.  
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Radna Barbara Giziewska zgłosiła wniosek o wykoszenie poboczy dróg powiatowych od 
strony Nowego Dworu pod Nawrę. Prosiła o wykoszenie również dróg gminnych. 
 
 
Ad 7 
Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Nowe Miasto Lubawskie za rok 2016. 
Sprawozdanie stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 
 

a) wystąpienie Wójta Gminy 
Pan Wójt w swoim wystąpieniu nawiązał do wysokości wykonanych dochodów budżetowych, 
w tym dochodów bieżących  i majątkowych oraz wydatków. Szczególną uwagę Pan Wójt 
zwrócił na wydatki inwestycyjne w kwocie 8 465 731,50 zł. W realizacji zadań majątkowych 
osiągnięto deficyt w kwocie 752 486,91 zł. Analizując wykonanie budżetu za 2016 rok 
podkreślić trzeba, że wykonanie dochodów i wydatków zamknęło się nadwyżką operacyjną w 
wysokości 3 934 601,16 zł. Jest to czynnik, który decyduje o kondycji finansowej samorządu. 
Wskaźnik zadłużenia Gminy na koniec roku 2016 wyniósł 12,62 % i jest na bezpiecznym 
poziomie. Zadłużenie Gminy na 31 grudnia 2016 roku wyniosło 14 973 171,66 zł. Pan Wójt 
omówił najważniejsze inwestycje realizowane w 2016 roku, jak w sprawozdaniu stanowiącym 
załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. Pan Wójt wnioskował o przyjęcie sprawozdania z 
wykonania budżetu za 2016 rok. Poinformował, że Marszałek Województwa przyznał Gminie 
wyróżnienie „Złote Runo”, w którym kryterium było przeliczenie wydatków majątkowych na 1 
mieszkańca. W kategorii gmin wiejskich Gmina Nowe Miasto Lubawskie mając na względzie 
wydatki majątkowe, czyli inwestycyjne w przeliczeniu na jednego mieszkańca zajęła 
pierwsze miejsce w województwie. To jest Drodzy Państwo, potwierdzenie dobrego kierunku 
naszych działań. Potwierdzenie, że właściwie planujemy i wyznaczamy kierunki polityki 
inwestycyjnej i finansowej naszej Gminy. To osiągnięcie jest o tyle większe, że dokonaliśmy 
tego jako Gmina, która ma jedne z najniższych dochodów własnych w województwie 
warmińsko-mazurskim, a ma najwyższe wydatki na inwestycje.  
 
Przewodniczący Rady pogratulował wyróżnienia.  
 
Pan Wójt odpowiedział, że jest to sukces nas wszystkich. Decyzje podejmujemy wspólnie. 
Projektujemy budżet, ale jako Wójt realizuję ten budżet. Kierunek jest właściwy. Jeżeli 
realizowane są inwestycje to znaczy, że gmina rozwija się. Od roku 2012 wydatki majątkowe 
czyli inwestycyjne oscylują między 6, a 8 mln zł. Do tej pory nie musieliśmy spowalniać 
inwestycji i myślę, że długo jeszcze nie będziemy musieli. Skala inwestycji jest imponująca. 
 

b) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłożonym przez Wójta Gminy Nowe 
Miasto Lubawskie sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Nowe Miasto Lubawskie 
za 2016 rok stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 
Opinię odczytała Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Edyta Gorzka.   
 

c) opinia Komisji Rewizyjnej o wykonaniu budżetu Gminy za 2016 r. stanowi załącznik nr 7 
do niniejszego protokołu. Odczytał Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Zdzisław 
Domżalski. 

 
d) dyskusja nad sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy za 2016r.  

 
Radny Marek Miecznikowski wyraził słowa uznania dla Pana Wójta i wszystkich osób 
realizujących budżet. 
 
Do tych słów dołączyła się Wiceprzewodnicząca Rady Edyta Gorzka.  
 

e) podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 
2016r.  
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Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
 
W głosowaniu Rada Gminy jednogło śnie podj ęła uchwał ę Nr XXX/231/2017 w sprawie 
rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowe go za 2016 rok. 
Uchwała stanowi zał ącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 
W głosowaniu wzi ęło udział 10 radnych. 

 
i) przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium Wójtowi,  

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Zdzisław Domżalski odczytał wniosek do Rady Gminy o 
udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy za rok 2016. Wniosek stanowi załącznik nr 9 do 
niniejszego protokołu. 
 

j) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wniosku Komisji 
Rewizyjnej o udzielenie absolutorium, opinia stanowi załącznik nr 10 do niniejszego 
protokołu. Odczytała Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Edyta Gorzka.   
 

k) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy za 2016r.  
 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
W głosowaniu Rada Gminy jednogło śnie podj ęła uchwał ę Nr XXX/232/2017 w sprawie 
udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy za rok 2016. 
Uchwała stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu. 
W głosowaniu wzięło udział 10 radnych. 
 
Pan Wójt podziękował za udzielenie jednogłośnie absolutorium. Podziękował za 
dotychczasową bardzo dobrą współpracę. Sukcesów, które Gmina osiąga nie byłoby, gdyby 
nie bardzo dobrą współpraca.  
 
Ad 8 
Sprawozdanie z realizacji Programu Współpracy Gminy Nowe Miasto Lubawskie z 
organizacjami pozarządowymi i innymi uprawnionymi podmiotami prowadzącymi działalność 
pożytku publicznego w 2016 roku. 
Sprawozdanie stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu.  
Przedstawiła je Katarzyna Wałdowska Pełnomocnik Wójta ds. Współpracy z organizacjami 
pozarządowymi. 
 
Nie zadano pytań. 
 
Ad 9 
Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie Gminy na rok 2017.  
 
W związku z omówieniem projektu uchwały na posiedzeniu wspólnym Komisji, 
Przewodniczący rady zapytał, czy są pytania. 
Pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 
 
W głosowaniu Rada Gminy jednogło śnie podj ęła uchwał ę Nr XXX/233/2017 w sprawie 
dokonania zmian w bud żecie Gminy na rok 2017. 
Uchwała stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu. 
W głosowaniu wzięło udział 9 radnych.  
 
Ad 10 
Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryfy za pobór wody oraz za odprowadzanie 
ścieków. 
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Sprawa taryfy za wodę oraz odprowadzanie ścieków była analizowana na posiedzeniu 
wspólnym komisji w dniu 27 maja. Przewodniczący Rady zapytał czy są pytania. 
 
Wiceprzewodnicząca Rady Edyta Gorzka stwierdziła, że mieszkańcy są oburzeni podwyżką 
za odprowadzanie ścieków i mieszkańcy niezadowolenie kierują do radnych. Podwyżka jest 
radykalna wynosi 1,30 zł za 1 m3 ścieków. Podwyżka ceny wody nie jest bardzo drastyczna.  
 
Prezes ZUK Leszek Moczadło wyjaśnił, że tak naprawdę o tę kwotę podwyżki w poprzednich 
latach stawka była obniżona w celu negocjacji z miastem.  
 
Wiceprzewodnicząca Rady Edyta Gorzka – w Bagnie stawka wynosiła 7,80 zł, a teraz będzie 
9,09 zł. To bardzo dużo. Nie tylko Bagno jest zbulwersowane, inne miejscowości również. 
Gdyby podwyżka była każdego roku, ale mniejsza, nie byłoby takiego oddźwięku.  
 
Prezes ZUK – tak naprawdę od 5 lat stawka nie uległa zmianie. Koszty byłyby niższe, gdyby 
ścieki z Bagna dowozić do planowanej nowej oczyszczalni w Jamielniku, a nie do Nowego 
Miasta Lubawskiego. Trzeba zmodernizować sieć kanalizacyjną w Bagnie. 
 
Wiceprzewodnicząca Rady Edyta Gorzka – np. dzisiaj słyszałam od sołtysów, że mieszkańcy 
mają szamba o pojemności 6 m3, a przyjeżdża beczka po odbiór o pojemności 9 m3 i za tyle 
trzeba zapłacić.  
 
Prezes odpowiedział, że w takiej sytuacji musieliby dysponować beczkowozami o różnej 
pojemności.  
 
Przewodniczący Rady zapytał, czy w tej sytuacji sprawa taryfy za wodę i ścieki wraca do 
Komisji, czy Rada będzie głosować.  
 
Radny Zdzisław Domżalski zapytał czy są inne propozycje.  
 
Sekretarz wyjaśniła, że ustawa o zaopatrzeniu w wodę podaje tylko dwie możliwości, albo 
proponowane stawki rada gminy zatwierdza, albo nie. Stawka opiera się na kalkulacji czyli 
wydatkach z poprzedniego roku. Tutaj nie ma możliwości manewru. W przypadku nie 
zatwierdzenia i tak stawka wejdzie w życie.  
 
Prezes odpowiedział, że najbardziej ekonomicznym rozwiązaniem dla Bagna byłaby 
oczyszczalnia w Jamielniku lub w Bagnie.  
 
Wiceprzewodnicząca Rady Edyta Gorzka – korzystając z okazji obecności Prezesa ZUK 
zgłosiła, że obsuwa się ziemia w miejscu, gdzie kopaliście wszystko zapada się. 
 
Prezes odpowiedział, że  sprawę załatwi przy okazji dysponowania tam koparką.  
 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 
W głosowaniu Rada Gminy, 6 głosami „za”, nie było g łosów przeciwnych, przy 3 
głosach wstrzymuj ących si ę,  podj ęła uchwał ę Nr XXX/234/2017 w sprawie 
zatwierdzenia taryfy za pobór wody oraz za odprowad zanie ścieków . 
Uchwała stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu.  
W głosowaniu wzięło udział 9 radnych.  
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Ad 11 
Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad obciążania nieruchomości stanowiących 
własność Gminy Nowe Miasto Lubawskie służebnością przesyłu na rzecz przedsiębiorców. 
W związku z omówieniem projektu uchwały na posiedzeniu wspólnym Komisji, 
Przewodniczący Rady zapytał, czy są pytania. 
Pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 
W głosowaniu Rada Gminy jednogło śnie podj ęła uchwał ę Nr XXX/235/2017 w sprawie  
określenia zasad obci ążania nieruchomo ści stanowi ących własno ść Gminy Nowe 
Miasto Lubawskie słu żebnością przesyłu na rzecz przedsi ębiorców. 
Uchwała stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu. 
W głosowaniu wzięło udział 9 radnych. 
 
 
Ad 12 
Podjęcie uchwały w sprawie zwolnienia z obowiązku uzyskania zezwolenia na usunięcie 
drzew lub krzewów. 
W związku z omówieniem projektu uchwały na posiedzeniu wspólnym Komisji, 
Przewodniczący Rady zapytał, czy są pytania. 
Pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 
W głosowaniu Rada Gminy jednogło śnie podj ęła uchwał ę Nr XXX/236/2017 w sprawie 
zwolnienia z obowi ązku uzyskania zezwolenia na usuni ęcie drzew lub krzewów. 
Uchwała stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu. 
W głosowaniu wzięło udział 9 radnych. 
 
Ad 13 
Odpowiedzi na zapytania i wnioski. 
Pan Wójt uzupełnił od na wnioski i zapytania złożone na sesji w dniu 28.04.2017r.: 
 
Pani Radna Edyta Gorzka wnioskowała o okresie terminu rozpoczęcia budowy drogi w 
Bagnie. Pan Wójt odpowiedział, że wykonawca inwestycji przekazał informację, że prace 
rozpoczną się w połowie sierpnia. 
Pan Radny Dajos prosił o przekazanie informacji dotyczącej terminu realizacji prac na ul. 
Kasztanowej w Jamielniku. Przewidywany termin  rozpoczęcia budowy drogi to przełom 
czerwca i lipca br.   
Radny Przemysław Kotewicz wnioskował o udrożnienie rowów odwadniających drogi 
gminne. Pan Wójt odpowiedział, że rowy przydrożne, znajdujące się w pasach dróg 
gminnych zostaną udrożnione przy udziale pracowników interwencyjnych w okresie 
wiosenno-letnim. W zakresie innych rowów prawo wodne mówi wprost: „Utrzymywanie 
urządzeń melioracji wodnych szczegółowych należy do zainteresowanych właścicieli 
gruntów.  Jeżeli obowiązek ten, nie jest wykonywany, organ właściwy do wydania 
pozwolenia wodnoprawnego (Starostwo Powiatowe) ustala, w drodze decyzji, 
proporcjonalnie do odnoszonych korzyści przez właścicieli gruntu, szczegółowe zakresy i 
terminy wykonywania obowiązku.  
Pan Radny Kotewicz wnioskował o podanie szerszych informacji dotyczących składowania 
dużych ilości odpadów w na prywatnej posesji w Pustkach. Wojewódzki Inspektorat Ochrony 
Środowiska  w Elblągu po przeprowadzeniu swojego postępowania poprosił Wójta Gminy o 
włączenie się do prowadzonego postępowania i wydanie nakazu usunięcia odpadów. W 
związku z powyższym Wójt Gminy wszczął postępowanie w sprawie wydania niniejszego 
nakazu. 
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Pan Radny Miecznikowski wnioskował o odtworzenie rowu na drodze w kierunku Gryźlin. 
Prace zostały wykonane na odcinku od skrzyżowania przy figurce do skrzyżowania z drogą 
w kierunku Gryźlin. 
 
Odpowiedzi na zapytania i wnioski zgłoszone na dzisiejszej Sesji udzielił Pan Wójt: 

- Panu radnemu Markowi Miecznikowskiemu na wniosek w sprawie kontynuacji prac 
związanych z odtworzeniem rowu, Pan Wójt odpowiedział, że wniosek zostanie zlecony do 
realizacji. Pan radny Miecznikowski wnioskował także o obkaszanie poboczy dróg gminnych.  
Pan Wójt poinformował, że w tym roku po raz pierwszy pobocza będą wykaszane 
mechanicznie.  Zawarliśmy umowę z podwykonawcą, która przewiduje 2 terminy 
wykaszania. W pierwszym terminie prace niebawem zostaną rozpoczęte do 15 czerwca, 
natomiast drugi termin drugi termin określony został na wrzesień.  Wykaszane będzie całe 
pobocze znajdujące się w pasie drogowym.  Tylko niewielkie odcinki dróg w centrach 
miejscowości i dróg wewnętrznych zostały wyznaczone do wykaszania ręcznego przez 
pracowników interwencyjnych.  Pan radny wnioskował także o rozplantowanie ziemi 
znajdującej się na  działce gminnej naprzeciwko świetlicy wiejskiej. Zadanie to Pan Wójt zleci 
do realizacji. Pan radny zgłosił uwagi co do  montażu przepustu na drodze  gminnej przy 
boisku w Chroślu, Pan Wójt odpowiedział, że wszystkie uwagi Pana radnego zostaną 
rozpatrzone i poprawiony zostanie montaż tego przepustu, aby spełniał swoją funkcję.  

- Panu radnemu Przemysławowi Kotewiczowi w sprawie przyznania nagrody finansowej dla 
trenera piłkarek ze Szkoły w Tylicach. Wniosek jak najbardziej zasadny. Pan Wójt postara 
się go zrealizować i przedłoży radnym propozycję w tym zakresie.  

- Pan radny Kotewicz wnioskował o wykaszanie placu na działce gminnej znajdującej się w 
pobliżu szkolnej posesji, ponieważ teren jest w centrum wsi, więc będzie wykaszany 
regularnie przez gminę.  

- Pan radny Kotewicz wnioskował również o poprawę jakości równania dróg. O odpowiedź 
na to pytanie Pan Wójt poprosił Pana Pawła Oelberga specjalistę ds. dróg. 

Pan Paweł Oelberg przyznał, że jest problem jest z poboczami, co powoduje, że nie ma 
odpływu wody. Nie jesteśmy w stanie ręcznie tego wykonać. Gmina posiada umowę z 
Zakładem Usług Komunalnych na wykonanie tych prac, ale ze względu na bardzo duże 
obłożenie robót nie może wykonywać na bieżąco. Zlecenie innej firmie musi odbyć się w 
procedurze zamówienia publicznego.  

Radny Grzegorz Turulski sugerował, aby po żniwach do 15 września za zgodą rolników, 
pobocza w newralgicznych miejscach drogi zepchnąć na pola. To jest najtańszy koszt i 
droga poszerzy się.  

Pan Oelberg odpowiedział, że jest zapewnienie Prezesa ZUK, iż na drogach będzie 
pracowało jeszcze 2 pracowników. Od następnego roku jak będzie pracowała równiarka i wał 
drogowy. Osoba obsługująca wał będzie miała do dyspozycji JCB i na bieżąco wykona 
wpust. W sprawie wykonania zepchnięcia poboczy na pola  odpowiedział, że z pewnością 
nie wszyscy wyrażą zgodę.   

- Panu radnemu Kotewiczowi w sprawie remontu przepustu na drodze gminnej odchodzącej 
od drogi Radomno-Gryźliny,  Pan Wójt odpowiedział, że wniosek zostanie rozpatrzony. 
Jeżeli będzie zasadny, zostanie zlecony do realizacji.  
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Panu radnemu Mirosławowi Dajosowi w sprawie upomnienia przewoźników, którzy 
opróżniają zbiorniki bezodpływowe, aby nie przekraczali prędkości na drogach, 
poinformujemy najważniejsze podmioty, które na terenie Gminy realizują usługi w tym 
zakresie.  

Pani radnej Barbarze Giziewskiej w sprawie terminu wykaszania poboczy Pan Wójt 
odpowiedział wcześniej w związku z pytaniem radnego Miecznikowskiego. Prace niebawem 
rozpoczną się. W sprawie wykaszania poboczy przy drogach powiatowych będziemy 
wnioskować do powiatu.  

Pan Wójt poinformował o możliwości ściągnięcia aplikacji EcoHarmonogram przypominającej 
o terminach odbioru odpadów. 

 

Ad 14 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy Zbigniew 
Wiśniewski zamknął obrady XXIX Sesji Rady Gminy Nowe Miasto Lubawskie. 

 

Sekretarz obrad                                                            Przewodniczący Rady Gminy  

Grzegorz Turulski                                                              Zbigniew Wiśniewski 

 
 

 


